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פֶר" קְרְאוּ בַסֵּּ א וַיִּּ קְרָּ מִּּ ינוּ בַּ בִּ  "וַיָּּ
 השבוע-בפרשת מדייקים ומדקדקים

 

 

 

 הגייה נכונה

מׇת ָּ֣ ָ֑עַן ...  וַת  נ  רֶץ כְּ אֶָּ֣ ר֖וֹן בְּ וא חֶבְּ ע הִַ֥ בַַּ֛ יַַ֥ת אַרְּ קִרְּ ה בְּ ָ֗ ר   )כג, ב(ש 

ַָּ֥֥רׇ ...  בֶד ץוַי  עֶ֖ הּ ה  ָ֑ את  ר   )כד, יז( ... לִקְּ

רׇ  ַ֥ וֹד ץוַת  ר עַּ֛ ֖ א  ל־הַבְּ ב ... אֶֶֽ א ָ֑  )כד, כ( לִשְּ

 הקמץ בהברה הראשונה הוא קמץ גדול ואילו בהברה השנייה קמץ קטן.

 בהברה לפני אחרונה. –הטעם מלעיל 

 

מֶר...  ָּ֣ ה הִש  מ  ֶֽ י ש  נִ֖ יב אֶת־בְּ שִַ֥ ךָ֔ פֶן־ת   )כד, ו( לְּ

מֶרבמילה "   ולכן קריאת המילה בהטעמת מלעיל., הטעם בשי"ן" הִש   ָּׁ֣

רבינו "אבן עזרא" מוסיף כי קריאת המילה במלרע, כלומר בהטעמת האות מ"ם, 

 משנה משמעות! ולכן יש לכך השלכות הלכתיות.

הברה סגורה ולא מוטעמת  – שינוי נוסף הוא בניקוד האות מ'. לפנינו בסגול )סל"ק

תנועה קטנה(, אך בישעיהו ז, ד האות מ' בנקודת בצירה כדין הברה מוטעמת.  –

 ציין שמדובר במופע יחיד בתנ"ך.נ

מלעיל, מלשון: ]שמור את יום השבת[. ואשר מלרע,  – 'מֶרשָּׁה  'כל : ן ראב"עזה לשו

קֵט  מֵר וְהַש ְ ָ ש   מָרָיו ד(, )ישעיהו זמגזרת: שמרי יין, כמו: ה  ֹׁקֵט הו א אֶל ש ְ  יא(., מח ')ירמי, וְש 

 
 

    "אפשנת ה'תש   חיי שרה   
 הוראת עבריתמפקחת  –תרצה יהודה 

 
 

 מפקח כולל –הרב יעקב אלבירט 

 



 

2 

 

 השם בפרשה

 שייכות ביחיד

 ..." ָ֔ ר  ב  ר קְּ חַָּ֣ מִבְּ ר אֶת־מ  בְּ ב ֖  ךתֶָ֑ ינוּ קְּ

ר מ   ב ַ֥ ך֖ מִקְּ ה מִמְּ לֶַ֥ א־יִכְּ וֹ ל ֶֽ רַּ֛ נּוּ אֶת־קִבְּ יש מִמֶָ֔  )כג, ו( "ךתֶֶֽ אִָּ֣

אֶת־מ  "...  רתְּ וְּ ב ֶֽ  )כג, טו( "ך֖ קְּ

 שתי המילים פירושן: המת שלך. – ךתֶ מ  /  ךתְּ מ  

עה הניקוד שונה לפי הטעם. במילה השנייה יש טעם סוף פסוק ולכן התארכה התנו
  בהתאם לכלל של "צורת הפסק". משווא לסגול

 ברבים יהיה: מתיך, בתוספת י' של הרבים אחרי ה ת'.

 

  נקבה -סמיכות ביחיד 

ה ; קֶבֶר-אֲחֻזַת ל  פ  רַת הַמַכְּ ע  ר   ; מְּ חַת ש   השִפְּ

 .)אחוזת(מתחלפת בסיומת ת בסמיכות )אחוזה( סיומת ה 

 תנועת הקמץ מתחלפת לפתח.כן ו

 

 זכר -יחיד סמיכות ב

ד   ה ש  צ   )כג, ט( הוּבִקְּ

צֶה –בנפרד צריך להיות  צ   –ובסמיכות  ק   .הבִקְּ

 הקמץ שבאות ק' נחטפה לשוא והסגול באות צ' הפך לצירה. 

 

 )כג, ח( חַרצ  -בֶן

ןבנפרד   .חַרצ  -בֶן -בצירה, ואילו בסמיכות הניקוד הוא סגול  ב 

 

 )כג, י( וֹשַעַר־עִיר

ַֽׁעַרבמילה  ַ חל שינוי בעקבות הסמיכות, כיוון שגם בצורת הנפרד היא מנוקדת  לא ש 

 בתנועה קטנה.
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ם  ה  ר  אַבְּ ן ז  וְּ  ... מִיםבַי   אב  ק 

ם אֶל־עַבְּ  אמֶרי  וַ  ה  ר   ב(-)כד, א ...וֹיתב  קַן זְּ  דּוֹאַבְּ

קוּד זְקַן - וֹיתבֵּזְקַן כתב רש"י:  בוּק נָּ הוּא דָּּ ֶׁ  .לְפִי ש 

רחקות הטעם בסמיכות. הקמץ הופך לשווא הניקוד במילה "זקן" משתנה, עקב הת

 העלמות התנועה והפיכתה לשווא. –והצירה לפתח. לתופעה זו קוראים "חיטוף" 

החכם הרב וולף היידנהיים ז"ל בספרו "מודע לבינה" )ווילנא תרמ"ח( שואל: 

"ולכאורה דבריו אך למותר, כי מי לא ידע בכל אלה? ואילו בא להורות לנו דרכי 

 ה לו לעשות כן באחת מן התיבות הקודמות, כי רב הן". הסמיכות, הי

"והאמת כי יש צורך רב בדקדוקו זה רוו"ה מבאר את סיבת פירושו של רש"י כך: 

למען לא נילכד ברשת הטעות הטמון לנו בתיבה הזאת. וזה שמצאנו מן השורש הזה 

הְיֶה בוֹׁ  י י  ה כ   ָ ש   יש  אוֹׁ א  רֹׁאש  אוֹׁ בְזָקָן"  שני שמות. האחד: זָקָן, כמו: "וְא  )ויקרא יג, נָגַע ב ְ

ים". ו כט( מ  י ָ ַ א ב  ָ זָקָן על משקל דָבָר, שבדבקותו "דְבַר ה'"  –, והשני: "וְאַבְרָהָם זָקֵן ב 

א"  )במדבר טו, לא( זְקַן עֲמָש ָ  .)שמואל ב' כ, ט(וכן מצאנו "ב  

י   ַ תֶף הַב  ֶ תֵף יָרֵך שנאמר בדבקותם "כ  ָ "יֶרֶךְ  )מלכים א' ו, ח(ת" אבל זָקֵן על משקל כ 

חַ"  ֵ זְב  , )בראשית כד, ט(, יֶרֶךְ אַבְרָהָם )בראשית לב, כו(, יֶרֶךְ יַעֲקֹׁב )ויקרא א, יא(הַמ  

 ודומיהם, לעולם בשני סגולין, וככה זָקֵן בדבקותו ראוי להיות זֶקֶן.

קַןוהשתא וודאי יש מקום לטעות ולחשוב כי  יתוֹ זְּ מן זָקָן, לזה  איננו מן זָקֵן כי אם ב 

 דפח"ח. הוצרך הרב לומר שבכל זאת מלשון זקנה הוא ונשתנה בעבור הדבקות...".

 

 

 שם המספר

 יחיד או רבים במספר הנמנה

ומעלה  11 –השם הנמנה בא ברבים. אחרי המספרים מ  10 – 2אחרי המספרים 

 השם הנמנה יכול לבוא ביחיד או ברבים.

 יחות במקרא. לדוגמא בפרשתנו: מבנים אלה מבוססים על הצורות השכ

ייִ וַ  הש   יי  חַ  וּהְּ ה  ר  א  הש  מ  עֶ  נ  הש   רִיםשְּ וְּ  )כג, א( ... נִיםש   בַעשֶ וְּ  נ 

א   י  הלֶּ וְּ מ  י־חַ שְּ יְּ ם אֲ  יי  נ  ה  ר  ישֶ אַבְּ אַת  ר־ח  הש  מְּ עִיםשִ וְּ  נ  הש   בְּ מ   נ  ח   )כה, ז( נִיםש   שוְּ

א   ישְּ  הלֶּ וְּ אלשְּ יִ  יי  חַ  נ  ע  אַת  מ  הש  מְּ הש   יםשִ לֹוּשְּ  נ   )כה, יז( ... נִיםש   בַעשֶ וְּ  נ 
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 הפועל בפרשה

 השורש בר"כ

מַלִּ  ךְ הַגְּ ר   )כד, יא(  יםוַיַבְּ

 .הבריכם על ברכיהםעזרא: -מפרש אבן

 קודם פעמים להבריכו וצריך זה גב על זה לגמל יש ברכים שניומוסיף רשב"ם: 

 .גובהו מפני שישתה

 ישיבה שלהם.כלומר, גרם לגמלים לכרוע ברך, שזוהי צורת ה

 .שהוא בניין במשמעות של גרימה, כך פירוש המילה בבניין הפעיל

ב  לעומת הפעלים בבניין פיעל:  ר  , רֶךְוַיְּ אֲב  כ, ךְו  רְּ ב   משמעם מלשון ברכה. - וּוַיְּ

 

 השורש קב"ר

ר - ובצירוף שייכות ,קֶבֶר –ביחיד   שם עצם:  .וֹקִבְּ

ר  ברבים בצירוף שייכות:  ב   .ינוּקְּ

ב   –ניין קל פעלים: בב ב  , רקְּ ר   , רלִקְּ בְּ אֶקְּ בַ ,  הוְּ ר, רק  בְּ  .וּוַיִקְּ

 . רקֻבַ בבנין פועל: 

 

 השורש נח"ה

חַ  חַנִי  בבניין קל, -  נִינ   בבניין הפעיל. – הִנְּ

 

 בניין התפעל תופעות ייחודיות ב

יש אִַ֥ ה  ת  מִ  וְּ השְּ ֖ הּ ... א  ָ֑  )כד, כא( ל 

תְמַהּ  "וְאַלרש"י כותב:  י תִּ תָּּ ל ו"בַּ ֶׁ אֵה" ש  תָּּ אֵין", מִש ְ ֶׁ ה לְךָּ  ש  יבָּ ת תֵּ חִלַּ תְּ ֶׁ הּ  ש  י יְסוֹדָּ  ן"ש ִ

ת רֶׁ וֹן וּמְדַבֶּׁ לְש  עֵל בִּ אֵין, מִתְפָּּ ֶׁ י ש  ה ו"תָּּ ין מַפְרִידָּ י בֵּ תֵּ ל אוֹתִיּוֹת ש ְ ֶׁ ר ש  גוֹן, הַיְסוֹד עִקַּ : כְּ

אֵה" תָּּ תּוֹלֵל", "מִש ְ זְרַת (טו ,נט ישעיהו)" מִש ְ וֹלֵ " מִגִּ תּוֹמֵם", "לש  ש ְ זְרַת (טז ,נט ישעיהו)" וַיִּ  מִגִּ

ה" מָּ מָּ ר", "ש ְ מֵּ תַּ מְרִי חֻקּוֹת וְיִש ְ זְרַת( טז ,ו מיכה)" עָּ ר" מִגִּ מֵּ ַ אן אַף". ש  אֵה" כַּ תָּּ זְרַת" מִש ְ  מִגִּ

ה" אֶׁ ָּ ש ּ  ".תִּ
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יסוד. רש"י מלמדנו שלמרות שבדרך כלל בבנין  –רש"י קורא לשורש בשם נרדף 

ות ת' של הבניין מופיעה לפני אותיות השורש, כאשר פה"פ היא ש', התפעל הא

 אזי האות ת' תיכנס בין אות השורש הראשונה לשניה.

תופעה זאת של החלפת מקום העיצורים נקראת "שיכול עיצורים" והיא מתקיימת 

רף. כשפה"פ טכך, הצדדר, הזתרג, הסת  בבנין התפעל גם באותיות שׂ, ס, ז, צ: השׂ 

ו צ' תוחלף האות ת' באותיות אחרות בהשפעת מקום החיתוך של היא ז' א

 העיצורים הללו.

: הידמות. כאשר פה"פ היא ד', ט' או ת' תהיה הידמות מלאה של תופעה נוספת

ו ת ולא התדמות, מִ ד ַ אות השורש ות' הבניין וכתשלום יבוא דגש חזק: הִ  הֵר ולא ט ַ מ 

ם ולא מתתמם. ֵ מ  ַ  מתטהר, מִת 

 

 מילה בפרשה

מִים א בַי  ן ב  ק  ם ז  ה  ר  אַבְּ  )כד, א( ... וְּ

 על עבר או תאר.ופ –ואברהם זקן  :רד"ק

ןלפי רד"ק המילה  ק   או תואר. ,ן"שֵ היא פועל כמו "י   ז 

 

 השורש ער"י

ר  מַה  עַרוַתְּ הּ אֶל־הַש קֶת וַתְּ  )כד, כ( ... כַדּ 

עַר רש"י: ה יֵש  בִּ  - וַתְּ ה, וְהַרְבֵּ וֹן נְפִיצָּ לִילְש  ל כֶּׁ לִי אֶׁ ה מִכְּ רֶׁ ה הַמְעָּ נָּ וֹן מִש ְ , )ראה ע"ז ה , ז( לְש 

י  עַר נַפְש ִ ה אַל תְּ א יֵש  לוֹ דּוֹמֶׁ קְרָּ וֹ (, ח)תהילים קמאוּבַמִּ ת נַפְש  וֶׁ ה לַמָּּ עֱרָּ ר הֶׁ ֶׁ  .(, יב)ישעיהו נג, אֲש 

 ענין שפיכה ויציקה.ובספר השורשים:  ותריק. -ותער כדה  :רד"ק

כי השופך מגלה )לשפוך  -מלשון ערה = גלה, ומכאן  –ותער  :ר' דוד צבי הופמן

 .(תחתית הכלי

 

פוֹא  )כד, כה( מִסְּ

עוֹרִים - מִסְפּוֹא רש"י: ן וּש ְ בֶׁ גוֹן תֶּׁ רוּי מִסְפּוֹא, כְּ מַלִים קָּ ל מַאֲכַל הַגְּ  .כָּּ

 .כלל למאכל הבהמות זולת תבן והוא השעורה ושיבולת שועל –מספוא  :רד"ק
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בע". :רש"ר הירש  מספוא נגזר משורש "ספא", הקרוב ל"סבא", "ש 

 מן השורש הארמי ספא = להאכיל. –מספוא  :ר' דוד צבי הופמן

 

 שורש מג"ד או גד"נ?

נ ת דּ    )כד, נג( וּמִגְּ

נֹת :רש"י אֵל - וּמִגְדָּּ רָּ ץ יִש ְ רֶׁ ל אֶׁ ֶׁ רוֹת ש  הֵבִיא עִמּוֹ מִינֵי פֵּ ֶׁ דִים, ש  וֹן מְגָּ  .לְש 

. או פירושו: 'מלבושים נכבדים', )שה"ש ד , יג(מגזרת "מגדים"  -ומגדנות : אבן עזרא

 .ג , כב( עיהו)ישויהי הנו"ן שורש, כמו "מטפחות" 

 ה.ל  ט  ק  כלומר, השורש הוא גד"נ והאות מ' היא מ' של משקל מִ 

 זאת המלה כוללת כל דבר משובח שבפירות בכלים ובגדים. –ומגדנות  :רד"ק

 

א מִב    וֹאב ָּ

יִ  ָּ֥גֶבוְּ רֶץ הַנֶֶּֽ אֶַ֥ ב בְּ ֖ וּא יוֹש  הַ֥ י וְּ י ר אִָ֑ ר לַחַ֖ ַ֥ א  וֹא בְּ א מִבָ֔ ָּ֣ ק֙ ב  ח   )כד, סב( צְּ

 שם מקום יקרא בשני שמות.  -בא מבוא   :אבן עזרא

 כד , י(.  עיהו)ישויש אומרים: 'מבפנים' , וכן יפרשו "סוגר כל בית מבוא" 

 לחי.והישר בעיני שהוא שם הפועל, וכן טעמו: בא מבואו באר 

וא" עם אות היחס מ'. ,כלומר  יש כאן צורת מקור "ב 

יאמר כי יצחק בא עתה מבואו באר לחי ראי, ששב מבאר לחי שבא שמה.  רמב"ן:

שאלו אמר 'בא מבאר לחי' היה נראה שהיה דר שם, ולכך הוצרך לפרש כי הוא שב 

עירו. לעירו מביאתו שבא אל באר לחי לפי שעה, כי הוא יושב בארץ הנגב וחוזר ל

, כי היה לו אמקור, שהיה יצחק הולך תמיד אל המקום ההו 'מבא'ויתכן בעבור היות 

 מקום תפלה בעבור הראות שם המלאך, והוא יושב בארץ הנגב קרוב משם.

ומסביר שני פירושים  ,א"ע 'הישר בעיני'רמב"ן הולך בעקבות הפירוש  ,כלומר

  –להוספת צורת המקור 'בוא' 

 ' ואין זה מקומו. באר לחי לפי שעהשבא אל א. להדגיש '

שהיה יצחק הולך תמיד אל המקום ב. צורת המקור שאין בה זיהוי זמן מלמדת '

 '., כי היה לו מקום תפלה בעבור הראות שם המלאךאההו
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 תמה על פירושם: הכתב והקבלה

 .ף קטןבזק 'מבוא'שהטעים  ,פירוש המפרשים בזה דחוק לנגינת הטעם

ר לַחַי ר אִי'ם זהו קטע אחוד שאלתו היא שלפירוש א  א מִבוֹא בְּ ק ב  ח  יִצְּ , ואם כן לא 'וְּ

וֹאזקף קטן מעל המילה  -מובן הטעם המפסיק   .מִבָ֔

 פירוש יפה: "הכתב והקבלה"לכן מסביר ו

משועת עניים 'מוסב על ביאת רבקה, והמ״ם מ״ם הסבה כמו  'מבוא'דמלת  ילראה ונ

אחר שאמר ויקח העבד את רבקה וילך, הליכה . , מבוא מסבת בוא'מאנקת אביונים

זו נקראת ביאה אצל יצחק, כי אף שיצחק היה נמנע מללכת חוצה לארץ והוצרך 

לצאת  -' דרך ארץ'היה רוצה לצאת ידי חובת  קוםמכל לבקש לו אשה ע״י שליח, מ

כי  ,לקראתה ולקבל פניה על הדרך )ככתוב מי האיש ההולך בשדה לקראתינו(

היתה לרבקה לבוא אל בית יצחק בלתי ראותה תחלה דעתו ורצונו  פחיתות גדולה

לקבלה בעין יפה ובכבוד, לכן כשהיה יצחק משער זמן בואה הקדים ללכת לקראתה 

 לקבלה דרך כבוד. 

בת בוא רבקה בא לו ימקום מושב יצחק היה בארץ הנגב, ומס - וזהו כוונת המקרא

דרך שנוסעים בו המחנות הבאים יצחק לבאר לחי רואי, ומשם יצא אל השדה אל ה

טרם יקראו 'מחרן, שם עמד להתפלל על הצלחת זווגו. והודיעו הכתוב שנתקיים בו 

 כי בנשאו עיניו ראה גמלי בית אביו באים עם זווגו. ',ואני אענה וגו׳

ובפרט  ,, כי אין זה מדרך התורההוהעלים הכתוב דרך הנהגתו עמה לקבל פני

ודיע רק ראשית הנהגתו ללכת לקראתה לכבודה, בקדוש עליון כיצחק, ולא ה

 .'ויביאה האהלה'ותכליתה 

 

 ה' השאלה

ךבִ אֶת־ יבשִ א   בש  הֶה   רֶץ אֲ  נְּ א  את  שֶ אֶל־ה  צ   םש  מִ  ר־י 

בדרך כלל בחטף מתחילה בה' השאלה. למדנו שה' השאלה מנוקדת  בש  הֶה  המילה 

 .לפני אות גרונית ולפני שווא תנוקד בפתחפתח, ו

אות לפני ד מופע של ה' השאלה מנוקדת בסגול. נוסיף אם כן לכלל: לפנינו עו

 . סגול( המנוקדת בקמץ תנוקד ה' השאלה ב,ע, ר, ח, ה, )א גרונית

 רבינו "אבן עזרא" מטעים את הכלל הזה וכותב:

 .ואילו נפתח בפת"ח גדול, היה כבד על הלשון ,בעבור שיש ה"א הבנין קמוץ
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 כינויי מושא

בִ  אַשְּ חַ     ; אשביע אותך – ךיעֲ וְּ ק   לקח אותי – נִילְּ

ח   שַלְּּ ָּ֥יְּ ק  ;        שלח אותם -  םוֶַֽ  השקתה אותו – הוּוַתַשְּ

בֶ  ע     ;    אהב אותה – ה  וַיֶאֱה  מ  מע אותנו – נוּשְּ  ש 

ע מ  ע      ;    שִמעו אותי – וּנִישְּ מ  מע אותי – נִישְּ  .ש 

הפעולה )את מי השביעו, את מי  כינויי מושא, שמתארים על מי נעשתה לפנינו

 לקחו, את מי שלחו(.

 במקומות רבים בלשון התורה כינויי המושא חבורים לפועל.

 

 מאזכרים

המאזכר מחליף מילה או רומז למילה שכבר הוזכרה בפסוק או בפרק. המאזכרים 

 יכולים להיות חלקי דיבר שונים.

 להלן דוגמאות מהפרשה:                     

א מַר לֶיה   ו  קִינִי א   .מילת יחס בנטיה – אנ   הַשְּ

אַל אֶשְּ  .מילת יחס בנטיה – הּא ת   ו 

ה־לּוֹ אֲשֶר ד  לְּ ֶֽ כ   י   .מילת יחס בנטיה – המִלְּ

ם שִִׂ֤ א   .כינוי שייכות – הּאַפ  עַל־ זֶם֙ הַנֶּ  ו 

צ   ֶֽ  את  אֲשֶר־י   .תואר הפועל – םמִש 

הִי־  ָּ֥יְּ ה טֶרֶם וּאהוֶַֽ ר כִלּ  דַב   .י גוףכינו – לְּ

 

 

 טעמי המקרא בשירות התחביר

 טעמים מפרידים ומחברים

ין לִֶֽ נוּ ל  ֖ וֹם ל  קַ֥ יךְ מ  בִַּ֛ ית־א  ֵ֧ש ב  י הֲי  ֖א לִָ֑ ידִי נ  תְּ הַגִַ֥ י אַָ֔ אמֶר֙ בַת־מִָּ֣  )כד, כג( וַי ֙

 נשים לה לאתנחתא במילה לי. הטעם מלמדנו לחלק את הפסוק כך: 

ידִ  תְּ הַגִַ֥ י אַָ֔ אמֶר֙ בַת־מִָּ֣ יוַי ֙ ֖א לִָ֑ ין / י נ  לִֶֽ נוּ ל  ֖ וֹם ל  קַ֥ יךְ מ  בִַּ֛ ית־א  ֵ֧ש ב   .הֲי 
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 לולא הטעם היינו יכולים לטעות ולחלק כך: 

 .הַגִּידִי נָא לִי הֲיֵשׁ בֵּית־אָבִיךְ מָקוֹם לָנוּ לָלִין / וַיֹּאמֶר בַּת־מִי אַתּ  

 

 

וּ אֶת כִׂ֤ רְּ ֶֽ ב  הּ אֲח ת   -וַיְּ רוּ ל ָ֔ אמְּ ה֙ וַי ָּ֣ ק  י לְּ רִבְּ תְּ הֲיִ֖ הנוּ אַַ֥ ָ֑ ב  ב  י רְּ ָּ֣ פ   )כד, ס( ... אַלְּ

נוּבמילה  יש טעם מפריד שהוא מעין פסיק. זוהי פנייה אל רבקה, ולכן יש  אֲח ת  

 לעצור עצירה קלה ולאחר מכן להמשיך לקרוא את הברכה.

 

 

אמֶר אֶל י-וַת ָּ֣ בֶד מִֶֽ עֶָ֗ נוּ-ה  את ָ֔ ר  דֶה֙ לִקְּ ךְ בַש  ִׂ֤ ה ל  זֶה֙ הֶַֽ יש הַלּ  אִִׂ֤  ה 

עֶ֖  אמֶר ה  י וַי ַ֥  בֶד הוּא אֲד נִָ֑

ס    ֶֽ כ  יף וַתִתְּ עִ֖ ח הַצ   )כד, סה(  וַתִקַַ֥

 הטעמים מחלקים את הפסוק לשלושה חלקים:

 עד הזקף. -שאלתה של רבקה  א.

 עד האתנחתא. –תשובת העבד ב. 

 עד סוף הפסוק. –תגובת רבקה ג. 

 

 

 ב' השימוש לפני מילה מיודעת

נ כִי ...  ה  רֶךְבַדֶּ א  הו  חַנִי יְּ י אֲד נִי יתב  נ   )כד, כז( אֲח 

ךְ מלמדנו:  רש"י רֶּ דֶּּ ךְ  - בַּ רֶׁ ן דֶּׁ ך, הַמְזֻמָּּ רֶׁ ר דֶּׁ ש ָּ אוֹתוֹ , הַיָּּ ךְ  בְּ רֶׁ יִיתִי דֶּׁ הָּ ֶׁ רִיךְ  ש   .צָּ

 ישרה ומזומנת.  –לא בסתם דרך אלא בדרך ידועה , כלומר

 :כלל בזה רש"יומוסיף 

ל וְכֵן י כָּּ מֶׁ  ת"בֵּ ים א"וְהֵ  ד"וְלָּ ש ִ מְּ ַ ה ראֹשבְּ  הַמְש  בָּ ח וּנְקוּדִים הַתֵּ פַתָּּ רִים, בְּ ר מְדַבְּ בָּ דָּ  בְּ

וּט ש  ר הַפָּּ זְכַּ נִּ ֶׁ ר ש  בָּ קוֹם כְּ מָּ הוּא אוֹ , אַחֵר בְּ ֶׁ ר ש  ר מְבֹרָּ אֵיזוֹ  וְנִכָּּ ר. הוּא בְּ  מְדַבֵּ

כלומר, בדרך כלל אותיות השימוש בכ"ל מנוקדות בשוא )או בחיריק לפני אות 

וקדות בפתח, כניקודה השכיח של ה' הידיעה, המנוקדת בשוא(, אך כאשר הן מנ

 אזי אות השימוש משמשת גם ליידע את השם אותו היא מקדימה.  
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 להארות, הערות

 והצטרפות לרשימת התפוצה:

byad-halashon@gmail.com 

 להארות, הערות

 והצטרפות לרשימת התפוצה:

byad-halashon@gmail.com 

 

 בפרשה ניבים וביטויים

ן  ק  ם ז  ה  ר  אַבְּ ה  מִיםבַי   אב  וְּ ם  רַךְב  וַיהו  ה  ר   א( ,כד) לבַכ  אֶת־אַבְּ

 .זקן מאוד, קשיש - בא בימים

 

נִשְּ  א לַנַּעֲר  וְּ ר  רוּ נִקְּ ה אֶת פִיה  וַי אמְּ  , נז(ד)כ אֲל 

 .נשאל את האדם שעליו מדובר מה רצונו -נקרא לנערה ונשאלה את פיה 

 

עַ  ב  ש  ן וְּ ק  ה ז  ה טוֹב  יב  ש  ם בְּ ה  ר  ת אַבְּ מ  וַע וַי  סֶף אֶל וַיִגְּ א  יו-וַי   )כה, ח( עַמ 

 .נפטר מן העולם הזה -נאסף אל עמיו 

 

 

 
 

 

 עריכה לשונית: כוכבה גרסון

 עיון בעלונים קודמים:

http://cms.education.gov.il/EducationCMS/

Units/ChinuchMukar/PikuahPedagogi/Heb

Char/parashat_week.htm 
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